
Spotkanie w Starostwie Powiatowym w Nowym Sączu  z Dyrektorem 
Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Krakowie – 4 września 2009 r.

Uczestnicy spotkania:
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Krakowie  Stanisław Sennik
Nadleśniczy Nadleśnictwa Nawojowa Zbigniew Gryzło
Dyrektor Biura Poselskiego posła Andrzeja Czerwińskiego  Bożena Borkowska
Starosta Powiatu Nowosądeckiego Jan Golonka
Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego  Jan Opiło
Burmistrz  Miasta i Gminy Uzdrowiskowej Muszyna Włodzimierz Tokarczyk
Radny Miasta i Gminy Uzdrowiskowej Muszyna  Wojciech Luberacki
Wójt Gminy Łabowa Marek Janczak
Pomysłodawca projektu „Siedem Dolin” prezes Zarządu FAKRO Ryszard Florek
Stacja Narciarska „Wierchomla”  Krzysztof Brzeski
Przedstawiciel środowiska narciarzy biegowych Waldemar Bagiński
Rzecznik Społecznego Komitet Wspierania Realizacji Realizacji Stacji Narciarskich Agnieszka 
Michalik

Dostępność Lasów Państwowych dla inwestycji „Siedem Dolin” były tematem spotkania dyrektora 
Regionalnej  Dyrekcji  Lasów Państwowych w Krakowie Stanisława Sennika z samorządowcami 
powiatu nowosądeckiego, inwestorami, oraz przedstawicielami Społecznego Komitetu Wspierania 
Realizacji  Realizacji  Stacji  Narciarskich  i  entuzjastów  narciarstwa  biegowego.  Inicjatorem 
spotkania był poseł Andrzej Czerwiński.

Ryszard Florek zaprezentował  uczestnikom spotkania ideę projektu „Siedem Dolin”,  z położeniem 
nacisku na trasy narciarstwa biegowego. Ten etap realizacji projektu – wyjaśniał prezes FAKRO- 
nie  wymaga szczególnych  działań  inwestycyjnych.   Chodzi  jedynie  o  wyrażenie  zgody Lasów 
Państwowych / Nadleśnictw Nawojowa praz Piwniczna/ na udostępnienie dróg leśnych dla potrzeb 
narciarstwa biegowego i poszerzenie zaledwie 20-tu procent odcinków tras do szerokości 6 metrów. 
30-to  kilometrowy  odcinek  tras  przebiega  istniejącymi  już  drogami  leśnymi  i  szlakami 
zrywkowymi. Ich poszerzenie wiąże się z koniecznością wycięcia drzew. Dzięki temu narciarze 
zyskają komfort jazdy i bezpieczeństwo, a na trasach będzie większa ilość śniegu. Przygotowanie i 
utrzymanie  tras  wymaga  konieczności  korzystania  z  ratraków  na  terenie  obszarów  leśnych. 
Pozytywna decyzja w tej sprawie także uzależniona jest od Lasów Państwowych. 

O  przychylność  dla  inwestycji  apelowali  do  dyrektora  Stanisława  Sennika  burmistrz  Muszyny 
Włodzimierz Tokarczyk oraz wójt  gminy Łabowa Marek Janczak  Zniecierpliwienia  z  powodu 
braku konstruktywnych decyzji w sprawie realizacji projektu nie kryli natomiast przedstawiciele 
lokalnej  społeczności   /narciarze  biegowi,  Społeczny  Komitet  Wspierania  Realizacji  Stacji 
Narciarskich/. w W swoich wypowiedziach z jednej strony zwracali uwagę na korzyści płynące z 
realizacji  inwestycji  dla  rozwoju  gospodarczego  regionu,  z  drugiej  na  trwającą  od  wielu  lat 
urzędniczą  niemoc państwa,  która  powoduje,  że  kolejne  spotkania   na  temat   prawnych barier 
inwestycyjnych nie przynoszą żadnych konkretnych rozwiązań. 

Odnosząc się do wypowiedzi uczestników dyskusji dyrektor Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych  w  Krakowie  Stanisław  Sennik  zapewnił,  że  Lasy  Państwowe  są  przychylne  dla 
przedsięwzięcia i  nie będą uchylać się od podejmowania konkretnych działań.  Dyrektor Sennik 
zaznaczył  także,  że  współpracuje  z  Urzędem  Gminy  Muszyna  w  sprawie  wniosku  leśnego 
związanego  z  realizacją  wyciągu  narciarskiego  z  Jaworzyny w kierunku  Muszyny.   Zaznaczył 
jednak, że podjęcie ostatecznych decyzji leży w gestii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 



Za  niezbędne  dyrektor  Sennik  uznał przygotowanie dokumentacji,  od  której  Lasy  Państwowe 
uzależniają podjecie decyzji o udostępnieniu  dróg leśnych dla potrzeb narciarstwa biegowego.  

Dyrektorowi  Sennikowi  wręczono  dokumentację  projektu  „Siedem  Dolin”  opracowaną  przez 
Autorską  Pracownię  Architektoniczną  Zenona  Remi,  a  przygotowana  na  zlecenie  Społecznego 
Komitetu   Wspierania  Realizacji  Realizacji  Stacji  Narciarskich.  Do  uzupełnienia  dokumentacji 
zobowiązał się  Starosta Nowosądecki Jan Golonka.

Dokumentację projektu otrzymali  także Nadleśniczy Nadleśnictwa Nawojowa Zbigniew Gryzło, 
starosta Jan Golonka, Burmistrz Miasta i Gminy Uzdrowiskowej Muszyna Włodzimierz Tokarczyk. 


